
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 17-07-2013 
 
M. Jesús Sinfreu Call 
 
1.- No s’ha plantejat a l’Ajuntament d’Esplugues fer descomptes als 
aturats per a què puguin gaudir de la cultura i l’esport? 
 
Concretament per la condició d’aturat o «desempleat» no s’ha fet aquest 
plantejament, el plantejament ve per la seva condició de treballadors, no tant en 
recerca de feina sinó per la renda disponible de cada persona, i a partir d’aquí 
es donen beques per a la pràctica cultural i esportiva. El total d’aquests ajuts 
estarien entre el 25 i el 65 per cent de l’import total de l’activitat, en funció, com 
hem dit, de la renda per càpita disponible. 

 
2.- Quan es farà una residència d’avis a Can Vidalet, ja que hi ha un centre 
de dia però no és el mateix? 
 
Bé, aquesta és una qüestió que a vegades s’ha suscitat, i a tots ens agradaria 
que cada barri tingués la seva pròpia residència, però Esplugues és un nucli 
molt compacte, té 4,5 quilòmetres quadrats i, per tant, la disponibilitat de sòl per 
fer una residència no depèn tant del lloc que es prefereixi, sinó on hi ha, no? En 
aquest sentit, tenim unes residències magnífiques a la part Nord, molt ben 
situades, i en un lloc excepcional. La veritat és que també aquestes residències 
o la programació i la construcció no és competència municipal. El que 
l’ajuntament ha fet, en tot cas, tant si la Generalitat fos la promotora com 
alguna fundació, com és el cas, és cedir el sòl gratuïtament per un temps, que 
pot ser il·limitat mentre no es canvií la funció de residència, i a partir d’aquí jo 
crec que exemples n’hi ha de molts interessants. La Mallola, la Fèlix Llobet, 
més recentment Acomodare, l’hospital Sant Joan de Déu i, per tant, en aquest 
sentit, tenim residències a un nivell molt alt. 

 
Francisco José Hernàndez Mederas (Ciutadans Esplugues) 
 
Nos gustaría saber desde el grupo municipal de Ciutadans d’Esplugues, 
que nos detallaran las cifras exactas de las personas que están cobrando 
la ayuda de RMI en el municipio a mes de Julio de 2013, ya que las cifras 
proporcionadas por el ayuntamiento no nos cuadran ni que cantidad 
exacta. Por tanto solicitamos que se nos pueda facilitar en número de 
expedientes vigentes actualmente que están cobrando el RMI, a cuantas 
personas del municipio se les ha denegado y cuantas personas están en 
trámite de respuesta da fecha del 15 de Julio del 2013. 
 
Y también solicitar la información de estos expedientes vigentes en 
cobro, cuantas personas están en proceso de reinserción en la búsqueda 
activa de trabajo y si desde el consistorio se les ha fomentado informado 
o comunicado algún tipo de curso de formación laboral. 



 
Les dades que ens facilita el departament corresponent per al període 2012, 
són que actualment, a mes de juny 2013, evidentment, els expedients vigents 
de PIRMI són 69, que equivalen a 148 beneficiaris, més 49 menors. I els 
expedients suspesos són 30, i 4 de pendents que encara estan en tràmit. 

Pel que fa a les mesures aplicades als expedients que estan vigents, destacar 
que no tenim constància que s’hagin aplicat mesures ocupacionals des del 
departament corresponent de la Generalitat, i sí que en tots els casos amb 
seguiment per part dels Serveis Socials, es deriva al Servei d’Ocupació de 
l’ajuntament, per tal que puguin fer la seva oferta laboral, i la disponibilitat en 
aquest cas dels cursos que organitzem. 

Aquestes serien les dues intervencions per escrit.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. Doncs ara és el torn per poder autoritzar la intervenció de presidents o 
presidentes d’associacions de veïns, però jo no veig ara mateix cap president o 
presidenta d’associació de veïns, per tant, ara sí, passaríem a l’altre torn, i com 
que sempre hi ha alguna persona nova al ple, llegeixo què diu exactament el 
ROM en aquest apartat. Diu: «Finalment, el president o presidenta del ple 
autoritzarà la formulació d’intervencions orals per part de les persones 
assistents a la sessió, amb una durada màxima de trenta minuts. Es podran 
formular un màxim de dues intervencions per persona, i cada intervenció tindrà 
una durada màxima d’un minut.» De manera que ara sí, les persones que 
vulguin intervenir.  

Bé, doncs com que les persones que demanen participar no són habituals, ens 
podrien dir, si us plau, els seus noms? Ah, tu sí, Joaquim. Si us plau, les 
persones...? Laura Benito. La persona que seu al costat em sembla que també 
ha demanat la paraula? Javier Hernández.  

Antonio Chaves. 

Francisco Leonés. 

Molt bé. Doncs comencem amb el Joaquim. Joaquim, és una o dues preguntes. 
Tienes un minuto para cada pregunta.” 

 

 

El senyor Lafuente (?): 



“Vale, muchísimas gracias a los políticos que estáis aquí, y a usted muchísimas 
gracias por ayudar a la fundación PROA, ojalá que sigáis luchando para que no 
cierre el taller. Muchísimas gracias. Estoy muy orgulloso de vuestra faena. Para 
el futuro de Esplugues, somos una peña de chavales que hemos pintado 
bancos en los parques, y hemos visto problemas para mejoras para Esplugues. 
En los parques, hay fuentes que no funcionan muy bien, de agua, ese es un 
futuro muy importante para Esplugues. 

La segunda es que la seguridad de la policía local y los Mossos d’Esquadra, 
yo, como persona que soy persona física igual que usted y como todo el 
mundo, cuando una persona les pregunta a ellos, que no se pongan un poco 
chulitos, que los chulitos somos nosotros porque estamos viviendo aquí, no?  

Y para acabar, quisiera decir que muchísimas gracias otra vez, y perdón por la 
molestia. Muchísimas gracias por vuestra ayuda, y seguid luchando por 
nosotros y por todos los talleres de Cataluña. 

Gracias.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Gracias a ti, Joaquím. Molt bé, la senyora Laura Benito. És una o dues 
qüestions? Doncs un minut per a cada.” 

 

La senyora Benito: 

“Buenas noches. Según publican algunos periódicos, entre ellos el 
Confidencial, Llobregat Esplugues Televisión presuntamente habría cobrado 
sobresueldos del extesorero del PP, señor Bárcenas. Sabemos también que 
Esplugues Televisión ha hecho público un comunicado negando los hechos y 
pidiendo la rectificación al periódico el Confidencial. Por el momento, 
quisiéramos saber qué valoración hace el Partido Popular de Esplugues de 
Llobregat de esta noticia. 

Gracias.” 

 

 

 

La senyora alcaldessa: 



“El senyor Javier Hernández. Una o dues qüestions? Una? Un minut per a la 
qüestió.” 

El senyor Hernández: 

“Hola, buenas noches. Bona nit. El passat dia 6 de maig del 2013, Esquerra 
Republicana de Catalunya d’Esplugues va celebrar la festa de la República 
col·locant una gran estelada penjada al balcó del casal de cultura del Robert 
Brillas. Sent un espai públic, i no la seu d’un partit polític, la pregunta que volem 
fer és: va concedir l’Ajuntament d’Esplugues permís per a la col·locació d’una 
estelada en un espai públic? En cas negatiu, per què no va procedir la Guàrdia 
Urbana a retirar-la? I quines mesures pensa prendre l’ajuntament perquè no es 
torni a utilitzar ideològicament i políticament un espai mantingut per l’aportació 
de tots els espluguins? Els edificis públics són de tothom, i no poden ser 
utilitzats amb finalitats polítiques o ideològiques, ja que això és impropi i 
representa un abús. 

Moltes gràcies.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Antoni Chaves. Si és una qüestió, un minut, si són dues, un minut per a cada.” 

 

El senyor Chaves: 

“Gràcies. Molt bona nit a tothom. És, més que una pregunta directa és una 
reflexió per al senyor Figueras, d’Esquerra Republicana, i és que de tot el que 
ha dit, jo em quedo amb dos comentaris que ha fet. Amb un d’ells estic 
totalment d’acord, completament. No pensava dir això, però estic completament 
d’acord. I vostè ha dit: «Les coses són com són, agradin o no.» I amb això hi 
estic d’acord, completament d’acord. És a dir, les coses son como son, gusten 
o no.  

Luego ha hecho referencia a España, como un país vecino. Yo le pediría, ya no 
por mí, sino por los ciudadanos de su población, un poco de respeto por si se 
sienten catalanes y españoles. Porque a día de hoy, Cataluña forma parte de 
España, guste o no guste, como usted citaba. Y si no es así, no tendría sentido, 
o explíquemelo usted, la moción que han debatido aquí del dret a decidir. Si 
España es un país vecino, qué sentido tendría decidir separarse de España, si 
ya son ustedes independientes. 

Muchas gracias.” 



(Aplaudiments.) 

La senyora alcaldessa: 

“El senyor Francisco Leonés. Vol formular una qüestió o dues? Un minut per a 
cada.” 

 

El senyor Leonés: 

“Hace un año entré a trabajar en un plan de empleo municipal, y lo primero que 
me dijeron al entrar, y cuando acabé el empleo, es que hasta los 18 meses no 
podía volver a optar a un trabajo para el ayuntamiento, el que fuera. A gente 
que ha entrado antes y después le han dicho lo mismo. 

Yo quisiera saber qué criterio tiene el ayuntamiento, cuando una persona entró 
en el plan de empleo de noviembre a diciembre del año pasado, que habrá 
acabado ahora, sobre abril, y la han vuelto a llamar ahora, en julio. Y por qué 
nos dicen 18 meses, y a otra persona la contratan antes de ese tiempo.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Bé, doncs amb això donem per acabada primer la formulació de les preguntes, 
ara toca respondre, ja li havia jo avançat, senyor Figueras, que encara tornaria 
a intervenir. Fem de menor a major. Jo entenc, si no vaig errada, que en 
principi s’han interpel·lat els grups d’Esquerra Republicana de Catalunya i el 
Grup del Partit Popular, a banda de les respostes que doni l’equip de govern, si 
no vaig errada.  

Senyor Figueras, té la paraula.” 

La senyora alcaldessa: 

“Molt bé. Doncs per part del Grup Municipal del Partit Popular, té la veu la seva 
portaveu.” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Doncs ara sí, les preguntes que queden per respondre, el senyor Giner donarà 
ara resposta.” 

 



El senyor Giner: 

“Bé, el senyor Joaquín Lafuente, que ha marxat en aquests moments, ha fet 
tres intervencions, una en referència a l’agraïment per la feina que està fent el 
conjunt de la Corporació per la fundació PROA, amb una situació, en aquests 
moments molt delicada, i, per tant, per la seva supervivència i perquè tiri 
endavant, mantenint el servei a aquests nois i noies discapacitats. Sobre les 
fonts que no funcionen, doncs sí, amb això a vegades ens trobem, però anem 
rebent el que en diem «partes» habituals, i es van arreglant. 

Quant al tema de la seguretat de la policia local i el cos dels Mossos 
d’Esquadra, que se ponen chulitos cuando les preguntan, bé, és qüestió moltes 
vegades d’apreciació personal, encara que no ho descartem. 

Quant a Javier Hernández, que preguntava pel tema que en una festa Esquerra 
Republicana va penjar una estelada. Jordi, què va passar? Haguessis de 
contestar tu, perquè permís de l’ajuntament no en tenien, per tant, la van penjar 
sense permís de l’ajuntament, això és evident, no? També és veritat que a 
vegades ens trobem amb altres formacions polítiques que quan els diem: 
«Escolti, vostè no pot estar aquí, no té permís», i tal, tampoc ens fan massa 
cas, eh? Vostès mateixos també en algunes ocasions. Vull dir que en aquest 
sentit no coneixíem el fet, però no tenien permís per penjar, ni l’haguéssim 
donat, per penjar l’estelada en un edifici municipal. 

I finalment al senyor Francisco Leonés, que ens parla d’aquest tema dels 18 
mesos i tal. Miri, no tinc la informació en aquest moment, perquè no sé 
exactament quin és el cas, com ha anat, però sí vostè em deixa el telèfon jo ho 
esbrino, i llavors el puc posar en contacte amb la persona que li donarà totes 
les explicacions, o jo mateix, si me les passen a mi. D’acord?” 

 

La senyora alcaldessa: 

“Bé, doncs arribats a aquest punt, hem acabat el ple i podem aixecar la sessió. 
Permetin-me simplement trenta segons per desitjar un bon estiu a totes les 
persones, especialment als meus companys i companyes de Corporació, i a les 
persones que avui ens acompanyen, que puguin descansar i que vinguin amb 
energies renovades a la tornada. 

S’aixeca la sessió.” 

 


